

A Good Woman

Proverbs 31:10-31

Her Value

¹⁰ A good (strong = “Chayil”) wife who can find? She is far more precious than jewels.

Her Effect on Her Husband

¹¹ The heart of her husband trusts in her, and he will have no lack of gain.

¹² She does him good, and not harm, all the days of her life.

Her Labor

¹³ She seeks wool and flax, and works with delight of her hands.

¹⁴ She is like the ships of a merchant, she brings her food from afar.

¹⁵ She rises while it is yet night and provides food for her household and tasks for her young women.

¹⁶ She considers a field and buys it; with the fruit of her hands she plants a vineyard.

Her Person

¹⁷ She girds her hips with strength and makes her arms firm.

¹⁸ She perceives that her merchandise is profitable. Her lamp does not extinguish at night.

Her Labor

¹⁹ She puts her hands to the distaff, and her hands hold the spindle.

²⁰ She opens her hand to the poor, and reaches out her hands to the needy.

²¹ She is not afraid of snow for her household, for all her household are clothed with crimson.

²² She makes coverings for herself; her clothing is fine linen and purple.

Her Effect on Her Husband

²³ Her husband is known in the gates, when he sits among the elders of the land.

Her Labor

²⁴ She makes garments and sells them; and she delivers girdles to the merchant.

Книга Притчей

Соломоновых Глава 31

10 Кто найдет добродетельную жену? цена ее выше жемчугов;

11 уверено в ней сердце мужа ее, и он не останется без прибытка;

12 она воздаст ему добром, а не злом, во все дни жизни своей.

13 Добывает шерсть и лен, и с охотою работает своими руками.

14 Она, как купеческие корабли, издалека добывает хлеб свой.

15 Она встает еще ночью и раздает пищу в доме своем и урочное служанкам своим.

16 Задумает она о поле, и приобретает его; от плодов рук своих насаждает виноградник.

17 Препоясывает силою чресла свои и укрепляет мышцы свои.

18 Она чувствует, что занятие ее хорошо, и - светильник ее не гаснет и ночью.

19 Протягивает руки свои к прялке, и персты ее берутся за веретено.

20 Длань свою она открывает бедному, и руку свою подает нуждающемуся.

21 Не боится стужи для семьи своей, потому что вся семья ее одета в двойные одежды.

22 Она делает себе ковры; виссон и пурпур - одежда ее.

23 Муж ее известен у ворот, когда сидит со старейшинами земли.

24 Она делает покрывала и продает, и поясы доставляет купцам Финикийским.

Her Person

²⁵ Strength and dignity are her clothing, and she laughs at the time to come.

²⁶ She opens her mouth with wisdom, and the teaching of kindness is on her tongue.

²⁷ She looks well to the ways of her household, and does not eat the bread of idleness.

Her Value and Praise

²⁸ Her children rise up and call her blessed; her husband also, and he praises her:

²⁹ “Many women have done excellently, but you surpass them all.”

³⁰ Charm is deceitful, and beauty is vain, but a woman who fears the LORD is to be praised.

³¹ Give her of the fruit of her hands, and her works may they praise her in the gates.

25 Крепость и красота - одежда ее, и весело смотрит она на будущее.

26 Уста свои открывает с мудростью, и кроткое наставление на языке ее.

27 Она наблюдает за хозяйством в доме своем и не ест хлеба праздности.

28 Встают дети и ублажают ее, - муж, и хвалит ее:

29 "много было жен добродетельных, но ты превзошла всех их".

30 Милovidность обманчива и красота суетна; но жена, боящаяся Господа, достойна хвалы.

31 Дайте ей от плода рук ее, и да прославят ее у ворот дела ее!